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Nová koalice se shodla, že dá 2,1 miliardy z obrany na
školství

Praha 23. června (ČTK)
Lídři ODS, TOP 09 a Věcí veřejných (VV) se na své dnešní večerní schůzce shodli, že z rozpočtu ministerstva obrany
na příští rok škrtnou 2,1 miliardy, které použijí na platy začínajících učitelů. Po vzájemném setkání to řekli novinářům s
tím, že otázky zahraniční politiky a obrany proberou ještě ve čtvrtek. Předsedové stran pravděpodobné budoucí vládní
koalice se shodli i na tom, že zásadní změny v oblasti přesunu kompetencí z ČR na Evropskou unii budou muset být
schváleny v referendu.
"Tyto prostředky budou použity v příštím roce na nástupní platy začínajících mladých učitelů," vysvětlil plánovaný přesun
více než dvou miliard korun z obrany do školství novinářům předseda ODS Petr Nečas. Do konce roku má být provedena
hloubková analýza rozpočtu a výdajů ministerstva obrany, aby bylo možné nalézt další peníze pro škrty v letech 2012
až 2014, dodal.
"Strukturu máme. Základní představu, která by se týkala především personální záležitostí. Samozřejmě snížení počtů
a podobně," uvedl Nečas. John jej doplnil, že škrty byly konzultovány s odborníky z ministerstva obrany.
Podle materiálů, které měli lídři stran před jednáním k dispozici, se zdá, že okolo miliardy chce v armádním rozpočtu
v příštím roce možná koalice ušetřit snížením přídavků vojákům na bydlení o 36 procent, půl miliardy by mělo přinést
pětiprocentní snížení platů v resortu a další více než půl miliardu propuštění zřejmě až 2000 zaměstnanců.
Formulační záležitosti, na nichž dosud není shoda, chtějí lídři stran domluvit ve čtvrtek, kdy chtějí kapitolu zcela uzavřít.
Předseda TOP 09 Karel Schwarzenberg zdůraznil, že referendum o otázkách přesunu kompetencí na EU bude jen
potvrzovat to, co už česká vláda a parlament schválily. "Nemůže o tom být samostatné referendum," vysvětlil.
Schwarzenberg dodal, že se obává dalších škrtů v armádě v příštích letech, protože její rozpočet je už tak napjatý. Proto
podle něj bude potřeba na školství najít peníze i v jiných oborech.
Radek John, lídr VV, ocenil, že jeho partneři v jednání souhlasí se zvýšením platů učitelů. "Tímto způsobem to přidání
je zajištěno," poznamenal John. Všechny koaliční strany podle něj uznávají, že učitelé si zaslouží více peněz, a proto je
potřeba prostředky hledat i v jiných rozpočtových kapitolách. "Na učitele se musí složit všechny sociální skupiny, protože
jejich děti budou ti učitelé učit," řekl předseda VV.
"Z armády se povedlo najít ještě 2,1 miliardy," ocenil John. Uvedl také, že od doby, kdy VV publikovaly svůj volební
program s požadavkem odebrat vojenskému rozpočtu 10 miliard korun a dát je na školství, byl armádní rozpočet zkrácen
o sedm miliard korun. "Čili je to celkový škrt 9,1 miliard za tento rok," dodal John.
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